
 

 
 

Swedish National Committee for Global Environmental Change 

 
 

1(5) 
 

Protokoll för sammanträde 24 nov, 2016 
Svenska nationalkommittén för globala miljöförändringar 
 
 
 

 

Närvarande ledamöter:     

Agneta Andersson, Umeå universitet 
Johanna Björklund, Örebro universitet 
Deliang Chen, Göteborgs universitet 
Anneli Ekblom, Uppsala universitet 
Birgitta Evengård, Umeå universitetssjukhus 
Katarina Gårdfeldt, Chalmers tekniska högskola 
H-C Hansson, Stockholms universitet 
Margareta Johansson, Lunds universitet 
Gunnar Köhlin, Göteborgs universitet (från §7) 
Lennart Olsson, Lunds universitet 
Semida Silveira, Kungliga tekniska högskolan 
Lize-Marié van der Watt, Kungliga Tekniska Högskolan 
 
Övriga närvarande, ej röstberättigande 
 
Magnus Tannerfeldt, SSEESS (kontaktperson för Nationalkommittén)  
Kim von Hackwitz, SSEESS (sekreterare) 
Heléne Sundström (Kungl. Vetenskapsakademien §1-§7) 
 
 
 

§1. Mötets öppnande 

Margareta Johansson förklarade mötet öppnat.  

 

§2. Presentationsrunda  

Ledamöterna presenterade sig kort då flera tidigare inte träffats.  

 

§3. Val av justerare 

Anneli Ekblom valdes till justerare.  
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§4. Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes.  

§5. Godkännande av föregående mötesprotokoll 

Föregående mötesprotokoll godkändes.  

 

§6. Rapport från årsmöte i European Alliance 

Magnus Tannerfeldt rapporterade från årsmötet i European Alliance (EA) som hölls på Kungliga 
Vetenskapsakademien 22 november. Information har under hösten vidarebefordrats via email till 
Nationalkommittén för att medlemmarna ska kunna följa diskussioner som förts.  

För att utöka samarbetet mellan nationalkommittén och övriga kommittéer inom EA föreslog Magnus 
att han kan påbörja en dialog med t.ex. Tyskland, Danmark och Finland. Detta även för att ta lärdom 
till den svenska kommitteen i designen av visionen och målet med nationalkommittén.  

24-26 oktober 2017 anordnas en konferens i Tallin med det övergripande tema Nature Based 
Solutions. Ett förslag är att Future Earth anordnar en session i samband med detta som även inkluderar 
EA.  

 

§7. Sekretariatsfunktion och resurser i framtiden 

Heléne Sundström presenterade Nationalkommittéernas administrativa stöd från KVA:  

- När SSEESS läggs ner står KVA för resor och uppehålla två ggr/år. Resorna bokas genom 
KVAs resebyrå och möteslokalerna bokas via receptionen.  

- Det finns stadgar och administrativa riktlinjer som Heléne skickar ut inom kort till ordförande 
och sekreteraren som vidarebefordrar detta till nationalkommitténs medlemmar.   

- Verksamhetsplanen har tidigare presenterats för miljökommittén. 
- Mötesprotokoll skickas även till Heléne.  

 

§8. Val av vice ordförande och sekreterare.  

Katarina Gårdfeldt valdes till vice ordförande. Sekreterarrollen kommer att ligga som ett roterande 
schema hos kommitteens medlemmar. Margareta ansvarar för kallelse och bokning inför möten.  

 

§9. Nya medlemmar i nationalkommittén (D) 

En ny medlem bör väljas in från Kungl. Vetenskapsakademien då det rekommenderas att det finns två 
sådana i en nationalkommitté. Margareta delade ut förslag på kandidater. Efter diskussion beslutades 
att som ny ledamot föreslå Per Krusell, SU, ledamot av KVA klass IX och Miljökommittén.  
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Stakeholdermedlemmar diskuteras vidare på mötet i maj.  

 

§10. Rapport från Future Earth Regional Workshop 

Magnus rapporterade från workshopen som skedde i samband med EA årsmöte och organiserades i 
samarbete med EA och Future Earth 22-23 november på KVA.  

 

§11. Rapporter från arbetsgrupper och hur vi går vidare med arbetet (D) 

Översiktlig kartläggning av svensk verksamhet relaterad till Nationalkommitténs ansvarsområden 

Gunnar Köhlin informerade om ett förslag på samarbete med SDSN NE för att ta fram en sökalgoritm 
för att identifiera global miljöforskning som bedrivs på olika institutioner. SDSN NE arbetar redan 
tillsammans med biblioteket för att undersöka hållbarhetsforsking på de olika lärosätena. Möjligtvis 
kan delar av ett sådant arbete läggas på GMV/SDSN NE. Sakkunskapen ligger dock hos 
Nationalkommittén och en lista på sökord kommer att cirkuleras inom kommitteen. Förhoppningsvis 
kan en preliminär rapport presenteras på mötet i maj.  

Future Earth arbetar eventuellt med en liknande sökmotor för att sortera ut litteratur. Kim von 
Hackwitz undersöker hur den är designad.  

 

Ta fram en strategi för svenskt engagemang i Future Earth, inklusive ett bredare nätverk.   

H-C informerade från arbetsgruppen.  

Nationalkommittén bör arbeta mot vad som är relevant för svensk forskning idag. Dock måste 
kartläggningen (ovan) utföras för att kunna identifiera denna forskning.  

Nationalkommittén bör ha en kontakt med forskningsfinansiärerna för att i förlängningen kunna 
påverka utformningen av utlysningar. Frågan diskuterades vidare under Övriga frågor.  

Kim skickar ut ett Excelldokument med svenska forskare i Future Earths olika Core Projects. Anneli 
Ekblom ansvarar för huvuddokumentet.  

 

Utarbeta kommunikations-plan för ledamöters förankring av kommitténs arbete vid respektive 
lärosäte/ organisation/nätverk. 

Kommunikationsplanens utformning beror på vilket uppdrag Nationalkommittén kommer att definiera 
och vad vi ska kommunicera och vem som ska göra det. Kommunikationsplanen kan därför inte 
utarbetas innan kartläggningen av pågående forskning, samt identifikationen av vad 
Nationalkommitténs roll är, har preciserats.  

Nationalkommittén har tillgång till SSEESS kommunikationsstrategi som kan användas som underlag 
och bör få SSEESS utskickslista till Nyhetsbrevet.  
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Magnus undersöker om det är möjligt att Nationalkommittén kan få en egen email adress samt 
hemsida genom KVA.  

Överlämningen av dokument m.m. sker mellan SSEESS och Margareta och Katarina i egenskap av 
ordförande samt vice ordförande.  

 

§12. Årsberättelse till Akademien   

Heléne skickar exempel på årsberättelse till kommitteen. Kommitteen diskuterar vidare vid nästa 
Skypemöte om hur sådan ska utformas. Margareta leder arbetet med årsberättelsen.   

 

§13. Övriga frågor   

- Hur ska Nationalkommittén förhålla sig till de olika forskningsfinansiärerna?  

Frågan diskuteras vidare på nästa möte. Margareta kontaktar Formas innan årsskiftet för att 
påbörja en dialog.  

- Kommitteen behöver påbörja en diskussion om vision strategi. Tre punkter togs upp som 
särskilt intressanta att förhålla sig till:  
1. Yngre forskare/Rotation bland ledamöter 
2. Policy 
3. Samhällsutmaningar 
 

Magnus ska undersöka hur hållbarhetsforskning finansieras i Sverige. Formuleringen kring 
Nationalkommitténs vision kan utarbetas utifrån redan existerande dokument. Anneli, Johanna 
Björklund, Magnus och Birgitta Evengård börjar se över detta.  

  

§14. Nästa möte 

Skypemöte 9 februari 9-12 

Möte i Göteborg 16 maj 10-15. Katarina ansvarar som mötesansvarig.   

 

§15. Mötets avslutande 

Margareta avslutade mötet.  
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Vid protokollet    
 
 
 
Kim von Hackwitz   
 
 
Justeras     Justeras 
 
 
 
Margareta Johansson    Anneli Ekblom  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


